
Protokół nr 3/2018 

posiedzenia 

Komisji Oświaty i Kultury 

w dniu 19 lutego 2018 r., w godz. 13
00

 – 13
50

 

w Starostwie Powiatowym w Białogardzie 

 

  

 W posiedzeniu uczestniczyły osoby wykazane na liście obecności, co przedstawia 

załącznik nr 1. 

  

Przewodniczący Komisji Oświaty i Kultury – Jan Połuboczko otworzył posiedzenie 

Komisji oraz zaproponował następujący porządek obrad: 

 

1. Zapoznanie z porządkiem obrad. 

 

2. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia komisji. 

 

3. Zaopiniowanie projektów uchwał na XLVI Sesję Rady Powiatu w Białogardzie. 

 

4. Wolne wnioski i zapytania.  

 

5. Zamknięcie posiedzenia Komisji. 

 

 

Ad.2 

Członkowie Komisji Oświaty i Kultury jednogłośnie przyjęli protokół nr 2/2018 z dnia 

29 stycznia 2018 roku.  

 

 

Ad.3 

Komisja Oświaty i Kultury zaopiniowała  projekty uchwał Rady Powiatu w Białogardzie na 

XLVI Sesję Rady Powiatu w Białogardzie w sprawie: 

 

a) delegowania członka Rady Powiatu do składu Komisji Bezpieczeństwa i 

Porządku, co przedstawia załącznik nr 2 do niniejszego protokołu.  

 

Starosta Białogardzki – Tomasz Hynda zapoznał członków Komisji z projektem uchwały  

w sprawie delegowania członka Rady Powiatu do składu Komisji Bezpieczeństwa i Porządku. 

 

Członkowie Komisji Oświaty i Kultury Rady Powiatu w Białogardzie nie zgłosili uwag do 

przedłożonego projektu uchwały Rady Powiatu w Białogardzie w sprawie delegowania 

członka Rady Powiatu do składu Komisji Bezpieczeństwa i Porządku. 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty i Kultury – Jan Połuboczko poddał pod głosowanie 

członkom Komisji projekt uchwały Rady Powiatu w Białogardzie w sprawie delegowania 

członka Rady Powiatu do składu Komisji Bezpieczeństwa i Porządku. 

 

 

 



 2 

Komisja Oświaty i Kultury jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 

Rady Powiatu w sprawie delegowania członka Rady Powiatu do składu Komisji 

Bezpieczeństwa i Porządku, w brzmieniu jak przedstawia załącznik nr 2  

do niniejszego protokołu. 

 

b) delegowania członka Rady Powiatu do składu Komisji Bezpieczeństwa i 

Porządku, co przedstawia załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.  

 

Starosta Białogardzki – Tomasz Hynda zapoznał członków Komisji z projektem uchwały  

w sprawie delegowania członka Rady Powiatu do składu Komisji Bezpieczeństwa i Porządku. 

 

Członkowie Komisji Oświaty i Kultury Rady Powiatu w Białogardzie nie zgłosili uwag do 

przedłożonego projektu uchwały Rady Powiatu w Białogardzie w sprawie delegowania 

członka Rady Powiatu do składu Komisji Bezpieczeństwa i Porządku. 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty i Kultury – Jan Połuboczko poddał pod głosowanie 

członkom Komisji projekt uchwały Rady Powiatu w Białogardzie w sprawie delegowania 

członka Rady Powiatu do składu Komisji Bezpieczeństwa i Porządku. 

 

Komisja Oświaty i Kultury jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 

Rady Powiatu w sprawie delegowania członka Rady Powiatu do składu Komisji 

Bezpieczeństwa i Porządku, w brzmieniu jak przedstawia załącznik nr 3 do niniejszego 

protokołu. 
 

c) zmiany uchwały Nr VII/68/03 Rady Powiatu w Białogardzie z dnia 27.06.2003 r. 

w sprawie wyrażenia zgody na utworzenie Społecznej Straży Rybackiej przez 

Polski Związek Wędkarski Okręg w Koszalinie oraz ustalenia jej regulaminu, co 

przedstawia załącznik nr 4 do niniejszego protokołu.  

 

Starosta Białogardzki – Tomasz Hynda zapoznał członków Komisji z projektem uchwały w 

sprawie zmiany uchwały Nr VII/68/03 Rady Powiatu w Białogardzie z dnia 27.06.2003 r. w 

sprawie wyrażenia zgody na utworzenie Społecznej Straży Rybackiej przez Polski Związek 

Wędkarski Okręg w Koszalinie oraz ustalenia jej regulaminu. 

 

Członkowie Komisji Oświaty i Kultury Rady Powiatu w Białogardzie nie zgłosili uwag do 

przedłożonego projektu uchwały Rady Powiatu w Białogardzie w sprawie zmiany uchwały Nr 

VII/68/03 Rady Powiatu w Białogardzie z dnia 27.06.2003 r. w sprawie wyrażenia zgody na 

utworzenie Społecznej Straży Rybackiej przez Polski Związek Wędkarski Okręg w 

Koszalinie oraz ustalenia jej regulaminu. 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty i Kultury – Jan Połuboczko poddał pod głosowanie 

członkom Komisji projekt uchwały Rady Powiatu w Białogardzie w sprawie zmiany uchwały 

Nr VII/68/03 Rady Powiatu w Białogardzie z dnia 27.06.2003 r. w sprawie wyrażenia zgody 

na utworzenie Społecznej Straży Rybackiej przez Polski Związek Wędkarski Okręg w 

Koszalinie oraz ustalenia jej regulaminu. 
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Komisja Oświaty i Kultury jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 

Rady Powiatu w sprawie zmiany uchwały Nr VII/68/03 Rady Powiatu w Białogardzie z 

dnia 27.06.2003 r. w sprawie wyrażenia zgody na utworzenie Społecznej Straży 

Rybackiej przez Polski Związek Wędkarski Okręg w Koszalinie oraz ustalenia jej 

regulaminu w brzmieniu jak przedstawia załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 

 

 

d) przekazania Gminie Karlino realizacji zadania publicznego i wyrażenia zgody na 

zawarcie porozumienia, co przedstawia załącznik nr 5 do niniejszego 

protokołu.  

 

Starosta Białogardzki – Tomasz Hynda zapoznał członków Komisji z autopoprawką oraz 

projektem uchwały w sprawie przekazania Gminie Karlino realizacji zadania publicznego i 

wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia. 

 

Radna – Beata Pawlik zapytała czy zawarto już porozumienie. 

Starosta Białogardzki – Tomasz Hynda poinformował, że porozumienie zostało przesłane do 

samorządu Miasta i Gminy Karlino.  

Radna – Beata Pawlik oświadczyła, że posiada informacje, że powiat miał ponieść koszty w 

wysokości 50 % kosztów inwestycji. 

Starosta Białogardzki – Tomasz Hynda przypomniał, że zgodnie w pierwszym kosztorysem 

sporządzonym przez samorząd Karlina inwestycja opiewała na 160.000 zł, a według 

następnego 230.000 zł. Powiat Białogardzki wpisał do projektu budżetu kwotę 115.000 zł, 

czyli połowę.  

 

Członkowie Komisji Oświaty i Kultury Rady Powiatu w Białogardzie nie zgłosili innych 

uwag do przedłożonego projektu uchwały Rady Powiatu w Białogardzie w sprawie 

przekazania Gminie Karlino realizacji zadania publicznego i wyrażenia zgody na zawarcie 

porozumienia. 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty i Kultury – Jan Połuboczko poddał pod głosowanie 

członkom Komisji projekt uchwały Rady Powiatu w Białogardzie w sprawie przekazania 

Gminie Karlino realizacji zadania publicznego i wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia. 

 

Komisja Oświaty i Kultury głosami za - 3, przeciw - 0, wstrzymujący - 1 głos pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie przekazania Gminie Karlino 

realizacji zadania publicznego i wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia, w 

brzmieniu jak przedstawia załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 
 

e) planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli oraz ustalenia 

maksymalnej kwoty dofinansowania opłat w 2018 roku na dokształcenie i 

doskonalenie nauczycieli zatrudnionych w szkołach i placówkach 

prowadzonych przez Powiat Białogardzki, co przedstawia załącznik nr 6 do 

niniejszego protokołu.  

 

Starosta Białogardzki – Tomasz Hynda zapoznał członków Komisji z projektem uchwały  

w sprawie planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli oraz ustalenia 

maksymalnej kwoty dofinansowania opłat w 2018 roku na dokształcenie i doskonalenie 

nauczycieli zatrudnionych w szkołach i placówkach prowadzonych przez Powiat 

Białogardzki. 
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Członkowie Komisji Oświaty i Kultury Rady Powiatu w Białogardzie nie zgłosili uwag do 

przedłożonego projektu uchwały Rady Powiatu w Białogardzie w sprawie planu 

dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli oraz ustalenia maksymalnej 

kwoty dofinansowania opłat w 2018 roku na dokształcenie i doskonalenie nauczycieli 

zatrudnionych w szkołach i placówkach prowadzonych przez Powiat Białogardzki. 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty i Kultury – Jan Połuboczko poddał pod głosowanie 

członkom Komisji projekt uchwały Rady Powiatu w Białogardzie w sprawie planu 

dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli oraz ustalenia maksymalnej 

kwoty dofinansowania opłat w 2018 roku na dokształcenie i doskonalenie nauczycieli 

zatrudnionych w szkołach i placówkach prowadzonych przez Powiat Białogardzki. 

 

Komisja Oświaty i Kultury jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 

Rady Powiatu w sprawie planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego 

nauczycieli oraz ustalenia maksymalnej kwoty dofinansowania opłat w 2018 roku na 

dokształcenie i doskonalenie nauczycieli zatrudnionych w szkołach i placówkach 

prowadzonych przez Powiat Białogardzki, w brzmieniu jak przedstawia załącznik nr 6 

do niniejszego protokołu. 

 

 

f) zmieniająca uchwałę budżetową na rok 2018, co przedstawia załącznik nr 7 do 

niniejszego protokołu.  

 

Skarbnik Powiatu – Elżbieta Florek zapoznała członków Komisji z projektem uchwały  

- zmieniająca uchwałę budżetową na rok 2018. 

Radny – Marek Anusz zapytał o wysokość możliwego dofinansowania z Urzędu 

Marszałkowskiego remontu nawierzchni poliuretanowej boiska przy Zespole Szkół 

Ponadgimnazjalnych w Tychowie.  

Skarbnik Powiatu – Elżbieta Florek poinformowała, że maksymalne dofinansowanie wynosi 

20.000 zł.  

Radny – Marek Anusz zapytał  co stanie się z używanymi obrabiarkami skoro planowany 

jest zakup dwóch nowych. 

Starosta Białogardzki – Tomasz Hynda poinformował, że obrabiarki nadal będą 

wykorzystywanie przez uczniów do nauki zawodu. Zakup nowych obrabiarek wynika z 

wymagań jakie powinien mieć sprzęt do przeprowadzenia egzaminu zawodowego. 

 

Członkowie Komisji Oświaty i Kultury Rady Powiatu w Białogardzie nie zgłosili innych 

uwag do przedłożonego projektu uchwały Rady Powiatu w Białogardzie zmieniająca uchwałę 

budżetową na rok 2018. 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty i Kultury – Jan Połuboczko poddał pod głosowanie 

członkom Komisji projekt uchwały Rady Powiatu w Białogardzie zmieniająca uchwałę 

budżetową na rok 2018 

 

Komisja Oświaty i Kultury głosami  za – 1 głos, przeciw – 0 głosów, wstrzymujące – 3 

głosy pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Rady Powiatu zmieniająca uchwałę 

budżetową na rok 2018, w brzmieniu jak przedstawia załącznik nr 7 do niniejszego 

protokołu. 
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g)    zmieniająca wieloletnią prognozę finansową Powiatu Białogardzkiego na lata 

2018 - 2025, co przedstawia załącznik nr 8 do niniejszego protokołu.  

 

Skarbnik Powiatu – Elżbieta Florek zapoznała członków Komisji z projektem uchwały  

- zmieniająca wieloletnią prognozę finansową Powiatu Białogardzkiego na lata 2018 - 2025. 

 

Członkowie Komisji Oświaty i Kultury Rady Powiatu w Białogardzie nie zgłosili uwag do 

przedłożonego projektu uchwały Rady Powiatu w Białogardzie zmieniająca wieloletnią 

prognozę finansową Powiatu Białogardzkiego na lata 2018 - 2025. 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty i Kultury – Jan Połuboczko poddał pod głosowanie 

członkom Komisji projekt uchwały Rady Powiatu w Białogardzie zmieniająca wieloletnią 

prognozę finansową Powiatu Białogardzkiego na lata 2018 – 2025. 

 

Komisja Oświaty i Kultury głosami  za – 1 głos, przeciw – 0 głosów, wstrzymujące – 3 

głosy pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Rady Powiatu zmieniająca wieloletnią 

prognozę finansową Powiatu Białogardzkiego na lata 2018 - 2025, w brzmieniu jak 

przedstawia załącznik nr 8 do niniejszego protokołu. 

 

 

h) określenia zasad umarzania, odraczania, rozkładania na raty, niedochodzenia 

należności pieniężnych, mających charakter cywilnoprawny, przypadających 

Powiatowi lub jego jednostkom organizacyjnym, co przedstawia załącznik nr 9 

do niniejszego protokołu.  

 

Skarbnik Powiatu – Elżbieta Florek zapoznała członków Komisji z projektem uchwały  

w sprawie określenia zasad umarzania, odraczania, rozkładania na raty, niedochodzenia 

należności pieniężnych, mających charakter cywilnoprawny, przypadających Powiatowi lub 

jego jednostkom organizacyjnym. 

 

Członkowie Komisji Oświaty i Kultury Rady Powiatu w Białogardzie nie zgłosili innych 

uwag do przedłożonego projektu uchwały Rady Powiatu w Białogardzie w sprawie określenia 

zasad umarzania, odraczania, rozkładania na raty, niedochodzenia należności pieniężnych, 

mających charakter cywilnoprawny, przypadających Powiatowi lub jego jednostkom 

organizacyjnym. 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty i Kultury – Jan Połuboczko poddał pod głosowanie 

członkom Komisji projekt uchwały Rady Powiatu w Białogardzie w sprawie określenia zasad 

umarzania, odraczania, rozkładania na raty, niedochodzenia należności pieniężnych, 

mających charakter cywilnoprawny, przypadających Powiatowi lub jego jednostkom 

organizacyjnym. 

 

Komisja Oświaty i Kultury głosami  za – 1 głos, przeciw – 0 głosów, wstrzymujące – 3 

głosy pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie określenia 

zasad umarzania, odraczania, rozkładania na raty, niedochodzenia należności 

pieniężnych, mających charakter cywilnoprawny, przypadających Powiatowi lub jego 

jednostkom organizacyjnym, w brzmieniu jak przedstawia załącznik nr 9 do niniejszego 

protokołu. 
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Ad.4 

Przewodniczący – Jan Połuboczko poprosił starostę o więcej informacji dotyczących 

postępowania przez Naczelnym Sądem Administracyjnym w Warszawie odnośnie zwrotu 

przez powiat nadmiernie pobranej subwencji oświatowej. 

Starosta Białogardzki – Tomasz Hynda poinformował, że wyrok sądu jest niekorzystny dla 

powiatu i dotyczy roku 2009 i 2010 – łączna kwota do zwrotu 2.900.000 zł. W przypadku 

Powiatu Białogardzkiego w decyzjach Ministra Finansów problem dotyczył: wychowanków 

młodzieżowego ośrodka wychowawczego, uczniów szkoły specjalnej i ich aktualnych 

orzeczeń oraz wychowanków ośrodka rewalidacyjnego. 

Przewodniczący – Jan Połuboczko zapytał starostę skąd powiat wygospodaruje środki 

finansowe, aby zwrócić tę subwencję. 

Starosta Białogardzki – Tomasz Hynda poinformował, że przygotuje obszerną informację po 

wizycie w Ministerstwie Finansów. Poinformował również, że na podstawie wyników 

kontroli UKS, powiat został zobowiązany do zwrotu subwencji m.in. przekazanej jako dotacja 

dla Niepublicznego Ośrodka w Kowalkach. W oparciu o ostateczne decyzje Ministra 

Finansów można uznać, że skoro powiatowi nie należała się subwencja  na niektórych 

wychowanków tej placówki to temu ośrodkowi nie należała się subwencja. W tej sprawie 

Starosta Białogardzki wszczął postępowanie administracyjne  w stosunku do tej placówki i 

zobowiązał ich do zwrotu nienależnie uzyskanej dotacji. Decyzje starosty zostały uchylone 

przez organu wyższego stopnia argumentując, że starosta „za biurka” nie może oceniać tych 

orzeczeń, a ponadto środki te zostały spożytkowane na wychowanków ośrodka. Dochodzi 

więc do pewnego paradoksu, że powiat musi te środki oddać, ale nie może ich 

wyegzekwować od danej placówki. 

Przewodniczący – Jan Połuboczko stwierdził, że według niego za powyższe zaniedbania 

odpowiada Starosta Białogardzki i Naczelnik Wydziału Edukacji, Kultury, Turystyki i 

Promocji. Zdaniem radnego starosta naraził Powiat Białogardzki na znaczną stratę finansową. 

W związku z powyższym złożył wniosek do Zarządu Powiatu w Białogardzie o 

samorozwiązanie się. Zgłoszony wniosek poddał pod głosowanie.  

 

Członkowie Komisji Oświaty i Kultury głosami za – 1 głos, przeciw – 1 głos, 

wstrzymujące – 2 głosy nie zajęła stanowiska odnośnie zgłoszonego wniosku.  

 

Radny – Andrzej Siwek zgłosił zapytania dotyczące zwrotu subwencji oświatowej: 

- czy ktoś rzetelnie w starostwie próbował tę sytuację wyjaśnić, 

- czy były kontrole rewidenta w tych jednostkach, gdzie dokonano nienależnie pobranej 

subwencji, 

- skąd powiat weźmie środki na spłatę tych zobowiązań, 

- co stało się z środkami, które dane jednostki pobrały nienależnie. 

Starosta Białogardzki – Tomasz Hynda odnośnie Młodzieżowego Ośrodka Wychowawczego 

w Podborsku poinformował, że zakwestionowano to, że część wychowanków na dzień 30 

września nie było fizycznie obecna w placówce, a wpisów w systemie dokonywano na 

podstawie skierowania sądowego. Oświadczył, że w tamtym czasie nie było definicji 

wychowanka i wszystkie jednostki, w całym kraju w ten sposób postępowały. Przypomniał, 

że subwencja jaką otrzymuje powiat z ministerstwa nie jest wystarczająca na pokrycie 

kosztów związanych z utrzymaniem szkół i placówek oświatowych. Corocznie powiat 

dokłada do tej działalności  środki własne. np. w 2009 roku - 130.000 zł. 

Radny – Andrzej Siwek zapytał o opinię prawników w tej sprawie. 

Starosta Białogardzki – Tomasz Hynda poinformował, że starostwo wynajęło do tej sprawy 

dwie kancelarie prawne. Dodał, że w trakcie postępowań, jakie toczyły się przed sądami w 
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całej Polsce  zapadł jeden wyrok korzystny dla jednego z powiatów. Niestety jak dotychczas 

był to jednorazowy przypadek.  

Radny – Andrzej Siwek zapytał czy Związek Powiatów Polskich zajął stanowisko w tej 

sprawie.  

Starosta Białogardzki – Tomasz Hynda poinformował, że dużo wcześniej podniósł ten 

problem na  spotkaniu Związku. Niestety nie udało się stworzyć wspólnego frontu, ponieważ 

te powiaty, które miały mniejsze środki do oddania oddały je. 

Przewodniczący Komisji Oświaty i Kultury – Jan Połuboczko zapytał kto poniesie 

konsekwencje w tej sprawie.  

Starosta Białogardzki – Tomasz Hynda poinformował, że wobec dyrektorów tych jednostek 

toczą się postępowania karno – skarbowe.  

Radny, a zarazem członek Zarządu Powiatu w Białogardzie – Bogusław Stanczewski 

oświadczył, że Zarząd Powiatu stara się znaleźć rozwiązanie tego problemu. Dobrze byłoby, 

gdyby ministerstwo wyraziło zgodę na rozłożenie należności  na raty, rozłożone na kilka lat.  

Innym rozwiązaniem jest uzyskanie niskooprocentowanej pożyczki z budżetu państwa.  

 

 

Radni nie zgłosili innych uwag i zapytań. 

 

 

Ad.5 

Przewodniczący Komisji Oświaty i Kultury – Jan Połuboczko poinformował o wyczerpaniu 

porządku obrad i zamknął posiedzenie Komisji. 

 
Protokołowała 

Anna Kaleja  

 

                Przewodniczący  

  Komisji Oświaty i Kultury 

 

 Jan Połuboczko 


